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Bijlage(n) 

1. Aanleiding 

Voor u ligt een Kamerbrief waarmee u de motie! afdoet van de leden Paulusma 

(D66) en Dijk (SP). Deze motie over de gevolgen van het afschaffen van het 

Stagefonds is ingediend tijdens het tweeminutendebat Medisch Zorglandschap van 

21 mei 2025, en aangenomen op 27 mei 2025. 

De motie verzoekt de regering om, 

« in kaart te brengen wat de gevolgen zijn van het afschaffen van het 

stagefonds voor het aantal stageplekken in de zorg, uitgesplitst naar 

sector en regio; 

* te onderzoeken op welke wijze het aantal stageplekken in de zorg 

daadwerkelijk vergroot kan worden en effectieve instrumenten hiervoor in 

kaart te brengen. 

Tijdens het Commissiedebat Zorgverzekeringsstelsel is gevraagd om de motie voor 

het zomerreces te beantwoorden. 

2. Geadviseerd besluit 
Indien u akkoord bent met deze reactie, verzoeken wij u de brief te ondertekenen. 

3. Kernpunten 

« _ Het Stagefonds biedt sinds 2008 een tegemoetkoming in de 

werkgeverskosten van stagebegeleiding in de zorg. Het heeft als doel om 

meer stageplekken beschikbaar te stellen en de kwaliteit hiervan te 
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verbeteren. Jaarlijks maken ongeveer 6.000 instellingen gebruik van het 

Stagefonds. 

e In het kader van de taakstelling is een deel van het budget van € 127 

miljoen gekort. Tegelijkertijd is besloten het Stagefonds na schooljaar 

2026-2027 te stoppen. De motie vraagt allereerst om te onderzoeken wat 

hiervan de gevolgen zijn. 

e De effecten per sector en regio hebben we niet in beeld. 

e Daarnaast concludeerde Algemene Rekenkamer heeft in 2022 dat de 

regeling ondoelmatig is. Het wordt niet voldoende bewezen dat het 

beschikbaar stellen van geld voor stagebegeleiding daadwerkelijk leidt tot 

meer stageplekken. De Algemene Rekenkamer stelt dat het ontbreken van 

opleidingscapaciteit een belangrijk knelpunt is, een gevolg van bredere 

arbeidsmarktproblematiek. 

e Gelet op het stopzetten van het Stagefonds en de uitkomsten van eerdere 

onderzoeken achten we het niet zinvol om de gevolgen verder in kaart te 

brengen. 

e Verder verzoekt de motie te onderzoeken op welke instrumenten ingezet 

kunnen worden om het aantal stageplekken te vergroten. 

e Voor het resterende budget dat gereserveerd was voor het Stagefonds (€ 

60 miljoen in 2028 en vanaf 2029 structureel € 78 miljoen) wordt in het 

kader van het AZWA met het veld verkend of, en via welk instrument, 

deze middelen doelmatig kunnen worden ingezet voor opleiden buiten het 

ziekenhuis. Dit moet aanvullend zijn op andere regelingen die zich richten 

op opleiden, zoals de SO-MSZ regeling voor opleiden binnen het 

ziekenhuis, en de regeling die zich richt op het dekken van 

werkgeverskosten voor opleiden wijkverpleging. 

4. Toelichting 

a. Draagvlak politiek 

Er is in diverse debatten veel aandacht voor het afschaffen van het Stagefonds. De 

aandacht is niet los te zien van het feit dat het Stagefonds zich met name richt op 

MBO-stages, en in mindere mate ook op HBO-stages. Opleidingsondersteuning 

voor deze doelgroep is ook geraakt door het afschaffen van SectorPlanPlus. Tevens 

is er politieke onrust geweest toen de subsidieregeling SO-MSZ (die zich ook richt 

op bij- en nascholing van verpleegkundig personeel) werd genoemd voor de 

invulling van een nieuwe taakstelling. Dit is uiteindelijk niet doorgezet. 

b. Draagvlak maatschappelijk en eenduidige communicatie 

De brancheverenigingen vanuit zorg en welzijn zijn betrokken bij de gesprekken in 

het kader van het AZWA en de verkenning hoe de resterende Stagefonds- 

middelen in te zetten. 

c. Arbeidsmarkteffecten zorg- en welzijnsveld 

Het Stagefonds heeft tot doel om meer stageplekken beschikbaar te stellen, en de 

kwaliteit hiervan te verbeteren. Stages zijn niet alleen belangrijk om studenten 

vaardigheden bij te brengen, maar ook om ze een goed beeld van de sector te 

geven en een zachte landing op de werkvloer te ondersteunen. Daarmee heeft de 

regeling uiteindelijk als doel om de instroom in de zorg en welzijn te bevorderen. 

Jaarlijks maken ongeveer 6.000 instellingen gebruik van de regeling. De Algemene 

Rekenkamer heeft in 2023 geconcludeerd dat de regeling ondoelmatig is. Het 

wordt niet voldoende bewezen dat het beschikbaar stellen van geld voor 

stagebegeleiding daadwerkelijk leidt tot meer stageplekken. 
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d. Gevolgen administratieve lasten 

N.v.t. 

e. Financiële en personele gevolgen VWS en uitvoeringsorganisaties 

N.v.t. 

f. Juridische aspecten haalbaarheid 

N.v.t. 

g. Afstemming (intern, interdepartementaal en met veldpartijen) 

N.v.t. 

h. Toezeggingen 

Toegezegd wordt dat veldpartijen betrokken worden bij het verkennen hoe de 

resterende Stagefonds-middelen effectief kunnen worden ingezet. 

i Fraudetoets 

N.v.t. 

5. Informatie die niet openbaar gemaakt kan worden 

N.v.t. 
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